Het adjectief gebruikt als substantief

Een adjectief kan gebruikt worden in 3 verschillende omstandigheden.

1. Als bijgesteld adjectief

Vb. Rhenus est longus fluvius:

2. Als naamwoordelijk deel

Vb. Fluvius est longus :

3. Als substantief

Vb. aureus:

In het laatste geval spreken we van een gesubstantiveerd adjectief of een adjectief gebruikt als substantief.

1. In het mannelijk meervoud vertalen we een gesubstantiveerd adjectief met (de) …-en. We kunnen er ‘mensen’ of ‘mannen’ bij denken.

Vb. 	multi:
	Romani:
	pauperes:
	omnes:
	boni et mali:
	nostri:
	pauci:

Ook in het enkelvoud doen we dat op dezelfde manier.

Vb.	avarus:
	aureus:
	Romanus:

2. In het onzijdig meervoud vertalen we een gesubstantiveerd adjectief met “…dingen”. Meestal verkiezen we een vlottere vertaling.

Vb. 	multa:
	stulta:
	vera:
	bona:
	reliqua:

3. In het onzijdig enkelvoud vertalen we een gesubstantiveerd adjectief met “het…”.

Vb.	bonum:
	malum:


Hoe herkennen we een gesubstantiveerd adjectief in een zin?
· Onderstreep de adjectieven als nwd. in het blauw.
· Onderstreep de adjectieven als bijgesteld adjectief in het groen.
· Onderstreep de adjectieven als substantief gebruikt in het rood.
· Vertaal de zin telkens.

1. Cives Romani sunt divites.


2. Romani sunt divites.

3. Multi homines te exspectant.


4. Multi te exspectant.


5. Omnes mulieres aurum amant.


6. Omnes aurum amant.


7. Servi omnia vident.

8. Pauperes non multa habent.


9. Pauperes cives non multa habent.


10. Marcus vera narrat.


11. Stulta mihi narras.


12. Quis parva amat?



